

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၃၀. ၈. ၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အစီအစဉ်(၆)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာ ပါတယ်။ အဆိုမှာ “ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် ချမှတ်ထားသော မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက် များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးရန်” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခုဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အဆိုကိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။** လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး၊ တပ်မတော်သား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ချမ်းသာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြ ပါစေကြောင်း ပထမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သ ဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တင်သွင်းမည့် အဆိုကတော့ “ ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် ချမှတ်ထားသော မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုအနေနဲ့ ယေဘုယျဆန်ပြီးတော့ အစိုးရရဲ့လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို အသုံးပြုပြီးတော့မှ ပိုမိုဆောင်ရွက်ပေးဖို့ တိုက်တွန်းမှုမျိုးဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကျွန်တော်အပါအဝင် အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်မှုအနေအထား၊ လိုအပ်ချက်၊ တိုက်တွန်းမှုများကို လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ကိုယ်စားလှယ်များ တာဝန်ရှိသည်နှင့်အညီ တိုက်တွန်းပေးဖို့ တာဝန် ရှိသည်ဟူသော ခံယူချက်ဖြင့် ယခုအဆိုကို တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်၏ လူမှုစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ဆောင်ချက်၊ စွမ်းဆောင်နိုင်မှု အပေါ်တွင် များစွာမူတည်နေတာကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များအပြင် ဗဟိုအစိုးရမှ လျှော့ချသတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခွင့်များလည်းရှိနေပါတယ်။ ဥပမာ- ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ပြဋ္ဌာန်းပေးခဲ့သော ပြည်ထောင်စုလျှပ်စစ် ဥပဒေတွင် ၃၀ မဂ္ဂါဝပ်အောက် လျှပ်စစ်ဓါတ်အား ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှု၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၅)သန်း ထက်မပိုသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအား ပြည်နယ်အစိုးရသို့ De-centralization ပြုလုပ်ပေးခဲ့တာကို တွေ့ရပါတယ်။ အဲ့ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ယခင်အစိုးရက ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ သော မူဆယ်၊ တောင်ကြီးမြို့များတွင် အိမ်ရာ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်တာကို လေ့လာ တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထို့အပြင် ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို တိကျစွာရယူသုံးစွဲ၍လည်းကောင်း၊ ဗဟိုအစိုးရနှင့် တင်ပြညှိနှိုင်း၍ မိမိတို့ပြည်နယ် အစိုးရ၏လုပ်ပိုင်ခွင့်အဖြစ် ဖန်တီးရယူ၍ ဆောင်ရွက်နိုင်တာ ကိုလည်းလေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ ဥပမာ-ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့နှင့်ညှိနှိုင်းရယူပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းသို့ အစိုးရထောင်ပေါင်းများစွာသော မော်တော်ကား များကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်အဖြစ် ဖန်တီးဆောင်ရွက်သွားတာကို လေ့လာ

တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထိုသို့ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရသည်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များချမှတ်ခဲ့သည်ကိုတွေ့ရသဖြင့် များစွာဝမ်းသာ ပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ အဆိုပါ အစိုးရ၏ မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ရည်မှန်းချက်များသည် ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ် (၄)လကျော်ကာလအတွင်း တိတိကျကျ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်ကို မတွေ့ရဘဲ ပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်နိုင်သော အခွင့်အရေးကို ရယူဆောင်ရွက်နိုင်မှု အားနည်းချက်များရှိနေသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်နယ်အစိုးရ၏သတ်မှတ်ထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များ အပြင်ရယူနိုင်သည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို အသုံးချကာ ရှမ်းပြည်နယ်လူထုအတွက် ပိုမိုအလေးထား ပြီးထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးပါရန်နှင့် ချမှတ်ထားသော ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။**  
**(သို့မဟုတ်)**

**အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ရှိလျှင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။**

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးစိုင်းမွန်းလိန်၊ မိုးနဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ ဦးစွာပဏာမ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုးနဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းမွန်းလိန် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ “ပြည်နယ်အစိုးရ၏လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် ချမှတ်ထားသော မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ” အဆို တင်သွင်းခြင်းကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဦးအေးမောင်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ မင်္ဂလာပါ။ ကျွန်တော်ကတော့ မူဆယ်ခရိုင်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးမောင် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ “ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် ချမှတ်ထားသော မျှော်မှန်းချက်၊မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်ပေးရန်” တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုကို လေးနက်စွာထောက်ခံပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၂)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ “ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် ချမှတ်ထားသော မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက် ပေးရန်” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခု အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒရယူမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေး ရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့်ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက်ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူညီကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် လ ၃၁ ရက်နေ့ (ကြာသပတေး) မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးထံအမည် စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး စတုတ္ထနေ့ (၃၁. ၈. ၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်း သည့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် ချမှတ်ထားသောမျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်ပေးရန် အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ထိုအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီးတော့မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၃)ဦးမှ ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်းပေးသွင်းထားပါတယ်။ ပထမဦးစွာ မိုင်းယန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းလှိုင်ခမ်းက အဆိုကိုဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှိုင်ခမ်း၊ မိုင်းယန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)။ အားလုံးမင်္ဂလာပါခင်ဗျား၊ လေးစားအပ် ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များအားလုံး စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ် ပါတယ်။ ကျွန်တော်က မိုင်းယန်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှိုင်ခမ်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေဖြင့် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် ၏ အဆိုကို ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ(၃၀)ရက်နေ့၊ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်း ပြည်နယ် လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး (တတိယနေ့)မှာ အဆိုတင်သွင်းခဲ့တဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ တင်ပြဆွေးနွေးချက်များကို ကျွန်တော့်အနေဖြင့် လက်ခံပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရ၏လုပ်ဆောင်ချက်၊ စွမ်းဆောင်နိုင်မှုအပေါ် တွင်မှုတည်

နေသည်ဟု တင်ပြဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေဖြင့် ယနေ့အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးသည် ရှမ်းပြည်နယ်၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ဦးတည်ရည်ရွယ်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်တာဝန်များ၊ အစိုးရတာဝန်များ အသီးသီးတာဝန်ယူပြီး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ ဥပမာအနေဖြင့် ဘတ်(စ်)ကားတစ်စီးပေါ်ရှိ ပြည်သူလူထုများသည် Customer ခရီးသည်များဖြစ်သကဲ့သို့ အစိုးရသည် ဘတ်(စ်)ကား မောင်းသူနှင့်တူပြီး လွှတ်တော်သည် ကားပြုပြင်ထိန်းသိမ်းသောသူ နှင့်တူပါတယ်။ နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရသည် ပြည်သူ့အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသလို ၎င်းဆောင်ရွက်ချက်များကို စောင့်ကြည့်ထိန်းညှိသွားရန် တာဝန်ရှိသည့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်သည့်အတွက် ကျွန်တော့်အနေဖြင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးအေးမောင်က အဆိုကိုဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးအေးမောင်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။** မင်္ဂလာပါ။ ယနေ့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး (စတုတ္ထနေ့)တွင် တက်ရောက်လာ ကြသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တကွ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းနှင့်ပြည့်ဝကြပါစေလို့ ပထမဦးစွာ ဂါရဝပြုမေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မူဆယ် ခရိုင်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်(၂)မှ ဦးအေးမောင် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်(၂)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ “ ပြည်နယ်အစိုးရမှ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ၊ ချမှတ်ထားသော မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်ပေးရန် ” အဆိုကို ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံသည်ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံ ဖက်ဒရယ်စနစ်သို့ ဦးတည်လျှောက်လှမ်းနေသော နိုင်ငံတော်ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံရှိသော ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုလျှော့ချပြီး ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းများမှ ကိုယ့်ကြမ္မာကို ကိုယ်ဖန်တီးခွင့်ရှိသော ဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့်ရှိသော ဖက်ဒရယ်စနစ်တည်ဆောက်မှသာ တိုင်းရင်းသားများအတွက် တန်းတူညီမျှ အခွင့်အရေးရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ မိမိတို့ ပြည်သူပြည်သားများသည် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု အနိမ့်ဆုံးအဆင့်သို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်ဟု လေ့လာတွေ့ရှိရပါသည်။ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့လာအောင် ဗဟိုအစိုးရမှ လျှော့ချသတ်မှတ်သော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် လုပ်ဆောင်ချက်၊ စွမ်းဆောင်နိုင်မှုအပေါ် ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် ဖော်ဆောင်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအနေဖြင့် ၎င်းလုပ်ပိုင်ခွင့်များထဲမှ တချို့သော လုပ်ငန်းများကို ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဆီလျော်သော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဖြေလျှော့လုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုပေးခြင်းအားဖြင့် မျှော်မှန်းထားသော ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်လာမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ပထမအကြိမ် အစိုးရသက်တမ်းတွင် လျှပ်စစ်ကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှသာ အားလုံး

စီမံခန့်ခွဲမှုအားလုံးရှိရာမှ ၂၀၁၃ခုနှစ် တွင် 11 KVA အဝေးလှိုင်း သွယ်တန်းရေးနှင့် 0.4KVA သွယ်တန်းရေး အတွက် ပြည်နယ်အစိုးရကို စီမံခန့်ခွဲပေးထားပါတယ်။ ပြည်နယ်လျှပ်စစ်ဌာနမှာလည်း ကျေးရွာမီးလင်းရေး ခေါင်းစဉ်နှင့် ကျေးရွာ တော်တော်များများကို လျှပ်စစ်သွယ်တန်းရေးလုပ်ငန်းတွင် လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့တယ်ဆိုတာ အားလုံးအသိဘဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒါက ပြည်ထောင်စုအဆင့်မှာ ဖြေလျှော့ပြီး ပြည်နယ်ကို လုပ်ပိုင်ခွင့်ပေးခဲ့တဲ့ သဘောဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူ့ လူထုများ၏လူမှုစီးပွားရေး ဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် တာဝန်ရှိသည့်အားလျော်စွာ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပါ ပြည်နယ် အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်အပြင် ဗဟိုမှလျှော့ချ သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခွင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရှိရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရယူသင့်ကြောင်းနှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏အဆိုကို လေးနက်စွာထောက်ခံ ပါကြောင်း တင်ပြ အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဒေါ်နန်းစံဟွမ်က အဆိုကို ဆွေးနွေး ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

**ဒေါ်နန်းစံဟွမ် ၊ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။** ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်၊ သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး (စတုတ္ထနေ့)ကို တက်ရောက်လာကြပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဝန်ကြီးချုပ်၊ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေရင်။ကျွန်မကတော့နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် နန်းစံဟွမ်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော “ ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ နှင့်ချမှတ် ထားသော မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက် များကိုပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်ပေးရန်”တိုက်တွန်း ကြောင်းအဆိုကို အပြုသဘောဆောင်၍ ထောက်ခံဆွေးနွေးသွား မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်သည် ဧရိယာစတုရန်း မိုင်ပေါင်း (၆၀၁၅၅. ၂) ရှိပြီး ပြည်ထောင်စုရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များထဲတွင် အကျယ်ပြန့်ဆုံး ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်သလို၊ ၂၀၁၄ ကောက်ခံရရှိ သည့် လူဦးရေစာရင်းအရ (၅၈၂၄၄၃၂)ဦးရှိပြီး စတုတ္ထအဆင့် လူဦးရေ ထူထပ်သော ပြည်နယ်တစ်ခုလဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်အတွင်း မှီတင်းနေထိုင်သော တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုများစွာရှိသည့် လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများပြားခြင်း၊ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များ လည်းရှိသည့် ပြည်နယ်ဖြစ်သောကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ မူဝါဒဖြစ်သည့် ပြည်နယ်အတွင်း နယ်စပ်ဒေသအားလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်းစေရေး ဟူသောအချက်ကို ထိထိရောက်ရောက် အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက် သွားဖို့တိုက်တွန်းအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျွန်မတို့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဦးရေ (၇၀) ရာခိုင်နှုန်းကျော်ဟာ စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိက အားထား၍ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပြုနေကြသလို တိုင်းသူ ပြည်သား အများစုဟာ လည်း စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကိုသာ မှီခိုအားထားနေကြရပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသများ အကြားဘက်ညီမျှတစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စီးပွားရေးအခြေခံကောင်းများ ရရှိရေးဟူသော မူဝါဒနှင့်

အညီ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းခဲ့သော အဆိုမှ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် ဖော်ဆောင်ပေးရေးကို အတည်ပြုပေးခဲ့ပါသော်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ထိရောက်စွာ ဖော်ဆောင် နိုင်မှုမပီပြင်သေးသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါသည်။ တခြားနိုင်ငံ၏ ဈေးကွက်ကိုသာ မှီခိုနေရသော ပြည်သူများ အတွက် ကုန်ချောစက်ရုံများ တည်ဆောက်ပေးနိုင်ပါလျှင် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းကောင်းများ ရရှိမည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ ဘက်ညီ မျှတစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ဘတ်ဂျက်များကိုလည်း မျှတစွာခွဲဝေချထား ပေးပါမည်ဟု ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ပြောကြားခဲ့မှုကိုလည်း လှိုက်လှဲစွာကြိုဆိုမိပါသည်။ ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်သည် ကျောက်မျက်ရတနာ သယံ ဇာတပေါကြွယ်ဝ သလို သစ်တောသစ်ပင်များဖြင့် စိမ်းလန်း စိုပြည်ကာ သဘာဝတရားများမှ ဖန်တီးပေးထားသော မြေပေါ်မြေအောက် လက်ဆောင်မွန်များဖြင့် သာယာ လှပသော ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ဥပမာ မိုင်းရှူးမြို့နယ်တွင် ထွက်ရှိသော မိုင်းရှူးကျောက်၊ တာချီလိတ် ခရိုင်မှာ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ရွှေတူးဖော်ခြင်း လုပ်ငန်းများ၊ ကျောက်မီးသွေးတွင်းများ၊ သစ်တောများ အစရှိသည်တို့သည် နှစ်ကာလကြာမြင့်စွာ ကုန်လွန်ခဲ့ပြီးမှ ဖြစ်တည်လာနိုင်ခဲ့သလို ပြန်လည်အစားထိုး ပေါ်ပေါက်လာရန် အချိန်များစွာလိုအပ်ပါသည်။ သဘာဝသယံဇာတကို လိုအပ်သလောက်သာ ထုတ်ယူ သုံးစွဲ၍ နောင်လာနောက်သားမျိုးဆက်သစ်များအတွက် အမွေအနှစ်ချန်ထားခဲ့ရန်လည်း လိုအပ်လှပါသည်။ သဘာဝသယံ ဇာတက လူသားတွေကို အကျိုးပြုပါသည်။ လူ့နှလုံးသားက ထွက်တဲ့လောဘသယံဇာတက လူသားတွေအပေါ်ပြန်ဖျက်ဆီးပါတယ်။ လူသားအကျိုးပြုတဲ့ နှလုံးသားသယံဇာတများပေါများ လာနိုင်စေရေး အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ သဘာဝ သယံဇာတအရင်းအမြစ်များကို ရေရှည်ထိန်းသိမ်းရေး နှင့် အကျိုးအရှိဆုံးဖြစ်စေရေးအတွက် မျှတမှန်ကန်စွာ စိစစ်ရေး ဟူသောမူဝါဒကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရန် လိုအပ်လှပါသည်။ စီမံကိန်းတစ်ခုအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူ့ဗဟိုပြုမှုသည် အလွန်အရေးပါကြောင်းကို လတ်တလောဖြစ်ပေါ်နေသော မိုင်းကိုင်ကျောက်မီးသွေးပြဿနာက ပြသနေသလို ပြည်နယ်အတွင်း စီးပွားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ပြည်သူ့ဗဟိုပြု၍ အားလုံးပါဝင်စေရေးဟူသော မူဝါဒ၏ အရေးကြီးပုံကိုလည်း မီးမောင်းထိုးပြနေပါတယ်။ ပြည်နယ်အတွင်း စီးပွားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက် အကူပြုနိုင်သည့် အခြေခံအဆောက်အအုံလုပ်ငန်းများ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန်ဟူသော ရည်မှန်းချက် နှင့်အညီ လိုအပ်သောအခြေခံအဆောက်အအုံများကို အချိန်အခါ ဒေသအလိုက် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ခဲ့ပါသော် လည်း မပြည့်စုံသေးသည့် နေရာများလည်းရှိနေသေးသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ဥပမာ-မူဆယ်မြို့ရှိ(၁၀၅)မိုင် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းသည် နိုင်ငံဘဏ္ဍာငွေမြောက်မြားစွာကို ရှာဖွေပေးနေတာဖြစ်သော်လည်း ကုန်စည် စစ်ဆေးရေးကွင်းသည် ချိုင့်ခွက်များ၊ ရွံ့နွံ့ထူထပ်စွာဖြင့် ကားများဖြတ်သန်းသွားလာနေရသည်မှာ မျက်မြင်ဖြစ် ပါတယ်။ တခြားဝင်ငွေမပါပဲ ယာဉ်စစ်ကွင်းဖြတ်သန်းခ တစ်စီး(၁၀၀၀)ကျပ်နှုန်းဖြင့် နေ့စဉ်ရက် ပေါင်းထောင်ချီ ခက်ခဲစွာ ဖြတ်သန်းသွားလာ စစ်ဆေးခံနေရပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်သင့်သည့် လုပ်ငန်းများကိုလည်း မှန်ကန်စွာဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်ဟုလည်း ယုံကြည်မျှော်လင့်ပါ သည်။ ရှမ်းပြည်နယ်သည် စော်ဘွားများဟော်နန်းစိုက်ခဲ့ရာ ပြည်နယ်ဖြစ်ခြင်း၊ နိုင်ငံများအထူးစိတ်ဝင်စား သော ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များရှိခြင်း၊ ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ လက်မှုလုပ်ငန်းများရှိခြင်း၊

သဘာဝတရားက ဖန်တီးပေးထားသောနေရာ အများအပြားရှိခြင်းတို့ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို အခြေခံသော ခရီးသွားလုပ်ငန်း မြှင့်တင်ခြင်းကို ပြည်နယ်ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ခြင်းနှင့် ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန်ဟူသော ရည်မှန်းချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေများရှာဖွေနိုင်ပြီး နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာကို လည်းတိုးပွားစေနိုင်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ပြည်နယ်များ၏လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို တိကျစွာ ရယူ သုံးစွဲ၍လည်းကောင်း ဗဟိုအစိုးရနှင့် တင်ပြညှိနှိုင်း၍ မိမိတို့ပြည်နယ်အစိုးရ၏လုပ်ပိုင်ခွင့် အဖြစ်ဖန်တီးရယူကာ ရှမ်းပြည်နယ်လူထုအတွက် ဆောင်ရွက်နိုင် ပါရန် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် ချမှတ်ထားသော မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များ ကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်ပေးပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကိုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၃)ဦးမှ အသီးသီး ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ယခုအစီအစဉ် (၉) ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုနဲ့စပ်လျဉ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုးညွန့်လွင်၊ စီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဝန်ကြီး။** အားလုံးပဲမင်္ဂလာပါခင်ဗျား။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊နှလုံးအေးချမ်းသာယာခြင်းနဲ့ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဦးစွာပထမ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့် အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်နှင့်ချမှတ်ထားသော မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ဆိုတဲ့ အဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီးတော့ ကျွန်တော်မှ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်စား ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုရှင်၏ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်ကြီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တာကို ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအနေနဲ့ တိတိကျကျ မြန်မြန်ဆန်ဆန်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုနဲ့ ညှိနှိုင်းပြီး ဆောင်ရွက်ရန်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက် ဆိုတာဒီအဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးတဲ့သူများနှင့် အဆိုရှင်၏စိတ်သဘောထားကို သိရှိရပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရရဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေ၊ ရည်ရွယ်ချက်တွေ၊ မျှော်မှန်းချက်တွေကို ကျွန်တော့်အနေနဲ့ တင်ပြဆွေးနွေးသွား မှာဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ အုပ်ချုပ်မှုအခွင့်အာဏာ လုပ်ပိုင် ခွင့်များအရ မိမိပြည်နယ်အတွင်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ ချမှတ်ထားသော မူဝါဒများကို မဆန့်ကျင်ပဲ တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ကို ထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အပြင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ဒေသန္တရစီမံကိန်းများကိုလည်း နှစ်စဉ်ရေးဆွဲလျက် ပြည်နယ် လွှတ်တော် သို့ အတည်ပြုချက်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဒေသန္တရဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး

အတွက် ဒေသန္တရစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒနှင့် ရည်မှန်းချက်များ ချမှတ်ထားရှိပြီး ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေကိုလည်း ဖော်ပြပါရှိပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အား ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ပြည်နယ်ဖြစ်စေရမည်ဟု မျှော်မှန်းထားပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်၏ မူဝါဒ (Policy) တွေကတော့ ပြည်နယ်အတွင်း နယ်မြေဒေသအားလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ပဋိပက္ခ များချုပ်ငြိမ်းစေရေး ၊ ပြည်နယ်ဒေသများအကြား ဘက်ညီမျှတစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် စီးပွားရေး အခြေခံကောင်းများရရှိရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ၊ သဘာဝသယံဇာတအရင်းအမြစ်များကို ရေရှည်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် အကျိုးရှိစွာဖြစ်စေရေးအတွက် မျှတမှန်ကန်စွာ စိစစ်အသုံးပြုရေး၊ ပြည်နယ်အတွင်း စဉ်ဆက်မပြတ် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ ပြည်သူ့ကို ဗဟိုပြု၍ အားလုံးပါဝင်ရေးတို့သည် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရ၏ ( Policy) တွေဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်၏ ရည်မှန်းချက် Objective များကတော့ ပြည်နယ်အတွင်း စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံလျှံစေရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအခြေခံသော စက်မှုလုပ်ငန်းများ တန်းတူဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာစေရန် ပြည်နယ်အတွင်း စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြုနိုင်သည့် အခြေခံအဆောက်အအုံလုပ်ငန်းများ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန်၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်လမ်းမြင့်မားသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် စီးပွားရေး တိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုသည့်အသေးစား၊ အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးကူညီရန်၊ ပြည်နယ်အတွင်း လူထုတစ်ရပ်လုံး ရရှိခံစားနိုင်မည့် လူမှုစီးပွားနယ်ပယ် အသီးသီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ကိုအခြေခံသော ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် ပြည်နယ်တိုးတက်လာစေရန်၊ ပြည်နယ်အတွင်း ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ တိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံသားတိုင်း မိမိလုပ်ကိုင်လိုသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များကို လွတ်လပ်စွာ လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိစေရန်နှင့် ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများတိုးမြှင့်စေရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်ချက်တွေကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အနေဖြင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများကို ဒေသအလိုက်၊ လူမျိုးအလိုက်ကျင်းပခဲ့ပြီး တိုင်းရင်းသား ပေါင်းစုံ၊ လူမျိုးပေါင်းစုံ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံနှင့် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများကို ဖိတ်ကြားခဲ့ပြီး အားလုံးပါဝင် ဆွေးနွေးကာ ဆွေးနွေးချက်များစုစည်းပြီး စာတမ်းပြုစု၍ ၂၁ရာစု ပင်လုံညီလာခံတွင် ပါဝင် တင်ပြနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC အစည်းအဝေးကို ခိုလှမ်းမြို့တွင် (၈)ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် အတွင်း စဉ်ဆက်မပြတ် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရေး ပြည်သူ့ကိုဗဟိုပြု၍ အားလုံးပါဝင်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသန္တရ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းများ ရေးဆွဲလျာထားရာတွင်လည်း ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်ကို ဖော်ထုတ်ရန် ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စုအဆင့်မှစ၍ မိမိဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး မိမိတို့ ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ဆောင်ရွက် စေပြီးရရှိလာတဲ့အင်အားကို မြို့နယ်အဆင့် စီမံကိန်းရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီအစည်းအဝေး များတွင် ပြည်သူများရွေးချယ်ထားသည့် ပြည်သူ့ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်ပြီး ဦးစားပေးရွေးချယ်သတ်မှတ် အတည်ပြုခြင်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ပြည်နယ်ရှိ အချို့ဒေသများ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်စေရန်အတွက် အဓိကလိုအပ်သည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများဖြစ်သည့် လမ်းတံတားလုပ်ငန်းများကို ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်ဖြင့် (၅၈. ၈၆ )ရာခိုင်နှုန်း၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက်



(၁၀. ၇၇)ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွက်ရရှိသည့် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာငွေ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ် စုစုပေါင်းမှ လမ်းတံတားလုပ်ငန်းအတွက် (၁၈. ၆)ရာခိုင်နှုန်း၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက် (၃၃. ၇)ရာခိုင်နှုန်း၊ ရေရရှိရေးအတွက်(၁၂. ၉၈)ရာခိုင်နှုန်းကို ခွဲဝေလျာထားပြီး ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများအတွက်လည်း အိတ်ဖွင့် တင်ဒါခေါ်ယူ၍ မကြာမီ စတင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း တင်ပြလိုပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ လမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လုပ်ဆောင်ချက်တွေကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း တောင်ကြီး- ကျိုင်းတုံ- တာချီလိတ် AH2၊ မန္တလေး- လားရှိုး- မူဆယ်လမ်း AH14၊ လွိုင်လင်-ပန်ကေတု-သီပေါလမ်းAH11နှင့် ကျန်သောလမ်းများ ကို ASEAN Class III (၁၈)ပေ ကတ္တရာလမ်းအဖြစ် အနည်းဆုံးရောက်ရှိရန်တို့ကို နှစ်အလိုက် ရန်ပုံငွေ ရရှိမှုပေါ်မူတည်၍ အဆင့်ဆင့်တိုးမြှင့် ဖောက်လုပ်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ နောင်ချိုမြို့၊ မြို့ရှောင်လမ်း၊ ဂုတ်တွင်း တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း၊ မိုးမိတ်မြို့၊ သစ်ပင်လမ်းခွဲလမ်း၊ ဒိုးပင်ကျေးရွာအနီး မိုးမိတ်လေယာဉ်ကွင်း ဧရိယာ(၄၅၀x၁၀၀) ပေဖြင့်(၁၉၅၀)ခုနှစ်တွင် စတင်တည်ဆောက်ခဲ့သည့် မြေနေရာတွင် လေယာဉ်ကွင်း အသစ် ပြန်လည်ပြုပြင်ရန်ကိစ္စ၊ လေကြောင်းအသစ်တည်ဆောက်နိုင်ရေးနှင့် တာချီလိတ်လေဆိပ်အဆင့် မြှင့်တင်ရေးအတွက် တရုတ်လေကြောင်းလိုင်းကုမ္ပဏီနှင့် Myanmar Ayar Mon Group Companies တို့ MOU လက်မှတ်ရေးထိုးတာဖြစ်ပါတယ်။ မူဆယ်လေယာဉ်ကွင်း လုပ်ငန်းအသစ် တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း အတွက် ကုမ္ပဏီ (၅)ခုမှ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြထားပြီး ပြည်နယ်အစိုးရမှ ပြည်ထောင်စုအစိုးရထံ ဆက်လက်တင်ပြထားပါသည်။ မီးရထား လမ်းသစ်စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေးအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ နယ်စပ် Ruli East Rainway ဘူတာမှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံ မူဆယ်မြို့သို့ ဖြတ်ကျော်၍ မန္တလေးမြို့သို့ ဆက်သွယ်ဖောက်လုပ်မည့် မိုင်ပေါင်း(၇၀)ခန့် ရှည်လျားသည့် ရထားလမ်းသစ် စီမံကိန်းဟာလည်း ၎င်းတို့၏ ကုန်ကျစရိတ်ဖြင့် ဖြစ်နိုင်ခြေလေ့လာမှု ဆောင်ရွက်ပေးရန် ကမ်းလှမ်းမှုများအပေါ် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့မှတစ်ဆင့် တင်ပြခွင့်ပြုချက်ရယူနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအဆင်ပြေ ချောမွေ့အောင်လည်း စွမ်းစွမ်းတမံဆောင်ရွက် သွားအုန်းမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းမြှင့်မားသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကနေ စီးပွားရေး တိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုသည့်အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ယခင်အစိုးရ လက်ထက်က အေးသာယာစက်မှုဇုန်နှင့် မူဆယ်စက်မှုဇုန်၊ တာချီလိတ်စက်မှုဇုန်များတွင် အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းများ ဖန်တီးပေးလျက်ရှိပါတယ်။ နောင်မွန်ဆိပ်ကမ်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ လောက်ကိုင်စက်မှုဇုန် စီမံကိန်း တို့ကိုလည်း နယ်မြေအခြေအနေပေါ်မူတည်၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်စီစဉ်ထားရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဒေသအတွင်း အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိကရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ၊ အရန်စီမံကိန်းများမှာ အေးသာယာရှိ ပြည်သူ့အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း အေးသာယာမြို့တွင် ယခင်အစိုးရလက်ထက်က တောင်ကြီး စီးပွားရေးစင်တာ၊ မင်္ဂလာ မူဆယ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဗဟိုဌာန၊ ထင်းရှူးမြိုင်အိမ်ရာစီမံကိန်းစသည်တို့ကိုလည်း ယခင်အစိုးရ လက်ထက်မှ လုပ်ခဲ့တာကို ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဆက်လက်ပြီးတော့ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ချယ်ရီမွန်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများအတွက် လည်း တင်ဒါခေါ်ယူပြီးပါက ဒေသအတွင်း အလုပ်အကိုင်များ ပိုမိုရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံ

ပုဂ္ဂိုလ်၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မေလ၌ တရုတ်နိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း တရုတ်-မြန်မာ နယ်စပ်အထူးစီးပွားရေး ပူးပေါင်းဖွံ့ဖြိုးရေး  
ထူထောင်ရန် နားလည်မှုစာချုပ်သို့ MOU ကိုပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီးနှင့် တရုတ်နိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူတို့ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်-မြန်မာနယ်စပ် အထူး  
စီးပွားရေးပူးပေါင်းဖွံ့ဖြိုးမှုကို မူဆယ်ဒေသတွင် ဖော်ဆောင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ပြည်နယ်အတွင်း လူထုတစ်ရပ်လုံးရရှိခံစားနိုင်မည့် လူမှုစီးပွားရေးနယ်ပယ်အသီးသီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်  
စေရန်အတွက် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် စိုက်ပျိုးရေးအခြေခံသော စက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ဆောင်မှု  
လုပ်ငန်းဖြစ်သော ခရီးသွားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း ၊ ရှမ်းပြည်နယ်သည် သဘာဝအလှအပများ စုစည်း  
တည်ရှိသဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာခရီးသွား လုပ်ငန်းများ၊ မျိုးနွယ်စုဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်း၊  
ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်အခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်း၊ နယ်စပ်ဒေသ ခရီးသွားလုပ်ငန်း စသည်ဖြင့်  
ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ ပြည်နယ်အတွင်း စီးပွား  
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံသားတိုင်း မိမိလုပ်ကိုင်လိုသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို လွတ်လပ်စွာ  
လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိစေရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ လျှပ်စစ်  
ဓါတ်အားကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်ပြီး လျှပ်စစ်ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် လျှပ်စစ်ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးရေး  
လုပ်ငန်းအနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လျှပ်စစ်ဓါတ် အားမရရှိ သေးသောကျေးရွာများ လျှပ်စစ်ဓါတ်အား  
ရရှိရေး၊ လျှပ်စစ်ဓါတ်အားရရှိပြီးသောဒေသများ ဓါတ်အားများပြည့်ဝစွာ အသုံးပြုနိုင်ရေးတို့အတွက်  
ဓါတ်အားလိုင်း နှင့်ခွဲခွဲများတိုးချဲ့ တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ လက်ရှိဓါတ်အားလိုင်း နှင့်ခွဲခွဲများ အဆင့်မြှင့်  
တည်ဆောက်ပေးခြင်းတို့အားစီမံကိန်းများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ၆၆/၃၃ ကေဗီ၊ ၆၆/၁၁ ကေဗီ၊  
၃၃/၁၁ကေဗီခွဲခွဲနှင့် ၆၆ကေဗီ၊ ၃၃ကေဗီဓါတ်အားလိုင်းတည်ဆောက်ခြင်းများအား ပြည်ထောင်စု  
ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ၁၁ကေဗီ ဓါတ်အားလိုင်း၊ ၁၁/၀. ၄ ကေဗီ ထရန်စဖော်မာနှင့်(၄၀၀)  
ဗီ ဓါတ်အားလိုင်းများတိုးချဲ့ တည်ဆောက်ခြင်း၊ အစားထိုးလဲလှယ် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများအား  
ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေဖြင့်လည်းကောင်း ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ရန်ပုံငွေရရှိမှုပေါ်မူတည်ပြီး တင်ဒါခေါ်ယူ ဆောင်ရွက်  
လျက်ရှိပါသည်။

၂၀၁၆-၂၀၁၇ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း ပေါင်း (၁၈၆၆၈. ၇၅၁)ဖြင့် ၆၆ ကေဗီလိုင်း  
(၅. ၀၈)မိုင်၊ (၃၃) ကေဗီလိုင်း(၂. ၆၃)မိုင်၊ ၁၁ကေဗီလိုင်း(၂၂၁. ၇၂)မိုင်၊ (၄၀၀) ဗီလိုင်း (၂၅၀. ၃၃)မိုင်၊  
(၁၁/၀. ၄) ကေဗီ ထရန်စဖော်မာ(၂၁၇)လုံး၊ တပ်ဆင်အား (၂၃၇၂၀) ကေဗီအေ တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး  
ကျေးရွာပေါင်း(၂၁၄)ရွာ၊ အိမ်ခြေ(၂၃၄၃၀)ခု၊ အိမ်ထောင်စု (၂၄၅၅၂)စု၊ မီးသုံးသူဦးရေ (၆၆၃၈၂) ဦးခန့်ကို  
လျှပ်စစ်ဓါတ်အား ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်  
ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေ (BE)ကျပ်သန်းပေါင်း (၁၇၄၆၄. ၄၂၄)ဖြင့် ကျေးရွာပေါင်း (၁၄၀)ရွာ၊ ၂၀၁၇-၂၀၁၈  
ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်နယ်အစိုးရ လိုအပ်ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း (၃၅၈၀)ဖြင့် ကျေးရွာပေါင်း (၃၁)ရွာ၊  
စုစုပေါင်းကျေးရွာ (၁၇၁)ရွာခန့် ဓါတ်အားရရှိရေးနှင့် ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးမှု ကောင်းမွန်ရေး (System  
Development)လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်စိစစ်ဆောင်ရွက်ပြီး လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပါသည်။

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ ၅နှစ်စီမံကိန်း ပြည်ထောင်စုငွေလုံးငွေရင်း ရန်ပုံငွေလျာထားချက် တွင် ၆၆ ကေပီလိုင်း (၆၉၉)မိုင်၊ ၆၆ကေပီခွဲရုံ (၅၄)ရုံ ၊ ၃၃ကေပီလိုင်း (၅၆၇)မိုင်၊ (၃၃)ကေပီခွဲရုံ (၄၉)ရုံအား ခန့်မှန်းကုန်ကျစရိတ် ကျပ်သန်းပေါင်း (၁၉၂,၅၅၃. ၇၆၃)သန်းဖြင့် ကျေးရွာပေါင်း (၅၂၁၈)ရွာ ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန် လျာထားဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ လျာထားဓါတ်အားခွဲရုံများ တည်ဆောက်နိုင်မှသာ မိမိတို့ ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကျေးရွာများ ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါတယ်။

ချေးငွေနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကမ္ဘာ့ဘဏ်ချေးငွေဖြင့် ဆောင် ရွက်မည့် အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓါတ်အားရရှိရေး စီမံကိန်း(NEP)၊ (၁၁)ကေပီ ဓါတ်အားလိုင်း(၂)မိုင်အတွင်း ကျေးရွာပေါင်း (၄၆၆)ရွာ ဓါတ်အားရရှိရေးအတွက် (၁၁)ကေပီ ဓါတ်အားလိုင်း (၄၆၀. ၅) မိုင်နှင့် (၁၁/၀. ၄)ကေပီ ထရန်စဖော်မာ (၅၄၀)လုံး တည်ဆောက် ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် ခန့်မှန်းကုန်ကျစရိတ် ကျပ်သန်းပေါင်း (၂၀၄၉၅. ၀၀၀)ဖြင့် လျာထားတင်ပြထားပြီး ဖြစ်ရာ ၂၀၁၈- ၂၀၁၉ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင်စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းများကို စိစစ်ဆောင်ရွက်ပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်းသိရှိရပါတယ်။

ဂျာမနီချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် KFW စီမံကိန်းတွင် ဦးစားပေးအဆင့်(၄)ဆင့်ဖြင့် ကျေးရွာပေါင်း (၅၅၃)ရွာ ဓါတ်အား ရရှိရေးအတွက် (၆၆)ကေပီ ဓါတ်အားလိုင်း(၅၂)မိုင်၊ ၃၃ ကေပီ ဓါတ်အားလိုင်း (၂၁၉)မိုင်၊ ၆၆ ကေပီ ခွဲရုံ(၅)ရုံ၊ ၃၃ကေပီ ခွဲရုံ(၁၂)ရုံ၊ ၁၁ကေပီ ဓါတ်အားလိုင်း (၁၁၈၃. ၀၆)မိုင်၊ (၄၀၀)မီ ဓါတ်အားလိုင်း (၇၇၆. ၉၄)မိုင်နှင့် ၃၃/၀. ၄ကေပီ ထရန်စဖော်မာ(၁၁)လုံး၊ ၁၁/၀. ၄ ကေပီ ထရန်စဖော်မာ (၈၃၆)လုံး တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းတို့အား လျာထားတင်ပြပြီးဖြစ်ပါတယ်။

JICA ODA Loan ဖြင့် ၆၆ကေပီခွဲရုံ(၃)ရုံ၊ ၆၆ကေပီလိုင်း (၂၂. ၅)မိုင်၊ (၄၀၀)မီလိုင်း (၁၀. ၃)မိုင် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း တို့အား ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် လျာထားတင်ပြထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းဓါတ်အားခွဲရုံအား တည်ဆောက်ပါက ကျေးရွာ ပေါင်း(၁၃၉)ရွာသို့ ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါ တယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ကျေးရွာပေါင်း(၁၃၀၇၈)ရွာရှိပါတယ်။ ယခုလက်ရှိ အခြေအနေတွင် (၁၃၈၃)ရွာမှာ ဓါတ်အားစနစ်မှ ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိရာ စုစုပေါင်း (၁၀. ၅၈)ရာခိုင်နှုန်းခန့် ဓါတ်အားရရှိ နေပြီဖြစ်ပါသည်။ (၅)နှစ်စီမံကိန်း၊ အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓါတ်အား ရရှိရေးစီမံကိန်း NEP , KFW , JICA ODA Loan စီမံကိန်းများကို ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ကျေးရွာပေါင်း (၆၃၅၆) ရွာကို ဓါတ်အားရရှိလာ နိုင်မည်ဖြစ်၍ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း (၅၉)ရာခိုင်နှုန်းခန့် လျှပ်စစ်ဓါတ်အားရရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ကျေးလက်လူမှု စီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် ဆောင်ရွက်လျာထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ထို့အပြင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် အသေးစား ရေအားလျှပ်စစ်(၁၅)ခု၊ အလတ်စားရေအား လျှပ်စစ်(၁၇)ခု၊ ကျောက်မီးသွေး(၂၀)မဂ္ဂါဝပ် လျှပ်စစ်ဓါတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းစက်ရုံတို့အား ကုမ္ပဏီ များဖြင့် MOU ၊ MOA ငှားရမ်းစာချုပ် ပြင်ဆင်စာချုပ်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တွင် ကျောက်မီးသွေးစက်ရုံ(၁)ရုံ၊ ရေအားလျှပ်စစ်(၇)ရုံတို့အား ဆက်လက် တည်ဆောက်ရန် ရှမ်း (ရှေ့)ကုမ္ပဏီ(၈)နှင့် MOU လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းအပြင် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)ရှိ မြို့နယ်များသို့ လာအိုနိုင်ငံမှ လျှပ်စစ်ဓါတ်အားဝယ်ယူပြီး ပြန်လည်ဖြန့်ဖြူးရန်အတွက် ကုမ္ပဏီ

(၃)ခု၏ အဆိုပြုလွှာများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြ ထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ (၃၀) မဂ္ဂါဝပ်အထက် ရေအားလျှပ်စစ် စီမံကိန်း(၃)ခုကို နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာငွေရရှိမှုပေါ်မူတည်၍ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)တွင် ရွှေလီ(၃) ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း၊ အထက်ရဲရွာ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)တွင် အထက် ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းတို့အား ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအပိုင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်ဟာ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ပေါင်းစုံ၊ အရောင်သွေးစုံတဲ့ လူမျိုးစုံ ပါတီရှိပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်ဟာ ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုမရှိ သည့်အတွက် အစွန်အဖျားဒေသများတွင် ကျွန်တော်တို့ ပြည်နယ် ၏ပုံရိပ်က ကျဆင်းလျက်ရှိပါတယ်။ တိုင်းပြည်မတည်ငြိမ်မှု ကို အကြောင်းပြပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ဖိတ်ခေါ်ရာတွင် ကျွန်တော်တို့ ဆီမှာများစွာ အခက်အခဲရှိတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထို့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် IUD ပုံရိပ်ပြန်လည် တည်ဆောက်ရန်အတွက် ကြိုးစားနေပါတယ်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအချို့ ရှယ်ယာပွဲကြီးကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ အောင်အောင်မြင်မြင်နဲ့ ကျင်းပ နိုင်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေအသစ်ကို ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ အောက်တို ဘာလ ၁၈ရက်စွဲပါ ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေ အမှတ်၊ ၄၀ ဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု နည်းဥပဒေများကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံအမိန့် ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၃၅/၂၀၁၇ဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါတယ်။ အဆိုပါ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအရ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့များသို့ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ခွဲဝေသတ်မှတ်ထားပြီး လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ ၁၀/၂၀၁၇ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဇုန်သတ်မှတ်ချက်အရ ရှမ်းပြည်နယ်ဇုန်(၁)တွင် (၄၂)မြို့နယ်၊ ဇုန်(၂)တွင်(၁၄)မြို့နယ် ပါဝင်ပါတယ်။ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၁၁/၂၀၁၇ဖြင့် တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီများမှ အတည်ပြု မိန့်ထုတ်ပေးနိုင်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ အတွက် မတည်ငွေရင်းနှီးပမာဏ သတ်မှတ်ခဲ့သည်မှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၅)သန်း (သို့မဟုတ်) မြန်မာငွေ သန်း (၆၀၀၀)အထိဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်ဆိုပါက အမေရိကန် ဒေါ်လာ (၅)သန်းအထိ ပြည်နယ်၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြစ်ပါတယ်။ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၂၅/၂၀၁၇ ဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အတွင်းဆောင်ရွက်မည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအတွက် လိုက်နာ ကျင့်သုံးရမည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို (၁၁. ၅. ၂၀၁၇)ရက်နေ့ တွင်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၇)ရက် ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၅၄/၂၀၁၇ ဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ရာ အဆိုပါကော်မတီတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ လင်းထွဋ်မှ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် လည်းကောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး၊ လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့်စက်မှုဝန်ကြီး၊ စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးတို့မှ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ရှမ်းပြည်နယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးတို့အား တာဝန်ပေးအပ်ထားပါတယ်။ ကော်မတီစတင်ဖွဲ့စည်းသည့်နေ့မှ စတင်၍ ယနေ့အထိ ကော်မတီသို့ အဆိုပြုလွှာများ လာရောက် တင်ပြမှုမရှိသေးဘဲ ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်း

ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ မှ ၂၀၁၇-၂၀၁၈(ကာလတူ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု နှိုင်းယှဉ်ချက်ကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များသိအောင် ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဆက်လက် တင်ပြပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု (၂၀၁၆-၂၀၁၇)ခုနှစ်နှင့် (၂၀၁၇-၂၀၁၈)ခုနှစ် တို့ ကာလတူ နှိုင်းယှဉ်မှုတွင် မြန်မာငွေကျပ်သန်း (အမေရိကန်ဒေါ်လာ) အပါအဝင်(၄၈၃၇၈. ၄၁၄) သန်း ဖြစ်ပြီးအရေအတွက် လျော့နည်း ဤပမာဏတိုးတက်လာခဲ့ပါတယ်။ အလားတူ ကာလတွင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှု ပြန်ကြည့်သည့်အခါ အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၁၁. ၁၃၈)သန်း ဖြစ်ပြီးအရေအတွက်နှင့် ပမာဏပါ တိုးတက်လာပါတယ်။ ယနေ့အထိရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းအရေအတွက် (၆၁)ခုပမာဏ (အမေရိကန် ဒေါ်လာအပါအဝင်) ကျပ်သန်းပေါင်း (၅၈၇၈၃၉. ၄၇၄) နှင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုတွင် အရေအတွက် (၁၇)ခု၊ အမေရိကန် ဒေါ်လာ (၇၅၅. ၄၆၃)သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း လေးစားစွာတင်ပြအပ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပိုမိုစီးဝင်လာစေရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ၊ ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အေဂျင်စီ (JICA)တို့နှင့် ပူးပေါင်းကာ တောင်ကြီးမြို့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲကို (၁၀-၂-၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်၏ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခွင့်အလမ်းများကိုပြသခဲ့ပါတယ်။ အလားတူ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများကို သွားရောက်ပြီး Opportunity Investment Promotion in Shan State ဆိုတဲ့ခေါင်းစဉ်နဲ့ ဟောပြော ဆွေးနွေးပွဲ များလုပ်သည့်အခါ ထိုင်းနိုင်ငံမှလုပ်ငန်းရှင်(၁၀၀၀) ကျော်တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေဟာ တစ်ထွေပြီး တစ်ထွေ လာရောက်လျက်ရှိပါတယ်။ အဲဒီလိုလာရောက်တာကို သူတို့ရဲ့ Site Visit ဆင်းတယ်လို့ခေါ်ပါတယ်။ တစ်ဖက်မှာလည်း စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ ပိုမိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆောင်ရွက်လာသည်နှင့်အမျှ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု Private Sector Development တိုးမြှင့်လာစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၂၉. ၆. ၂၀၁၇) ရက်နေ့တွင် ဂျာမန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့ GIZ နှင့် ပူးပေါင်း၍ ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေးအလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်ထုတ်ကုန် မြှင့်တင်ရေး စီမံထားရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အလားတူပြည်တွင်းလုပ်ငန်းပူးပေါင်းမြှင့်တင်ဖို့အတွက် Co-operate Governance Workshopများ ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ရန်လည်း စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။လစဉ်တိုင်းတစ်လတစ်ကြိမ် အမြဲတမ်းလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ရန် ရှမ်းရှေ့၊ ရှမ်းတောင်၊ ရှမ်းမြောက်လုပ်ငန်းရှင်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံနေပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်ကဏ္ဍကတော့ စည်ပင်သာယာရေး ဌာနကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ မြို့နယ်/မြို့နယ်ခွဲစည်ပင် သာယာရေးဌာန မှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကတ္တရာလမ်း (၅၅/၀. ၆၄၅) မိုင်/ဖာလုံ၊ ကျောက်လမ်း(၉/၆. ၃၈၇)မိုင်/ဖာလုံ၊ ကွန်ကရစ်လမ်း (၅/၅. ၈၀၁) မိုင်/ ဖာလုံ၊ မြေသားလမ်း (၀/၃. ၂၅) မိုင်/ဖာလုံ၊ စုစုပေါင်း အရှည် (၇၁)မိုင်(၀. ၀၈၃)ဖာလုံ ၊ ကုန်ကျငွေ (၅၂၅၁. ၈၄) သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကွန်ကရစ်တံတား (၁၅၀)စင်း၊ သစ်သား တံတား(၂၁)စင်း၊ ရေပြန်(၆၆)စင်း ၊အခြား(၁)စင်း၊ တံတားစုစုပေါင်း (၂၃၈)စင်း၊ စုစုပေါင်းကုန်ကျငွေ (၇၇၁. ၀၈၁)သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် တွင်းတိမ် (၁)ခု၊ တွင်းနက် (၇)ခု၊ ရေကန်အဆင့်မြှင့် (၄)ခု၊ စိမ်စမ်းရေသွယ်(၅)ခု၊ အခြား(၁၅) ခု၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်း

စုစုပေါင်း (၁၀၂)ခု၊ စုစုပေါင်းကုန်ကျငွေ ကျပ်(၆၂၆. ၆၄၅)သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊စုစုပေါင်းလမ်း/တံတား/ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ငွေကျပ်(၆၆၄၉. ၅၆၆)သန်း ဖြင့်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

JICA ODA ချေးငွေဖြင့် မြို့ရေပေးရေးလုပ်ငန်းအား တောင်ကြီးမြို့တွင် ကုန်ကျငွေကျပ် (၆၆၁. ၄၃၇)သန်းဖြင့်လည်း ကောင်း၊ ကလေးမြို့တွင် ကုန်ကျငွေကျပ်(၇၀၉. ၁၀၄)သန်းဖြင့် လည်းကောင်း ၊ ရပ်စောက်မြို့တွင် ကုန်ကျငွေကျပ်(၄၂၃. ၁၉)သန်း ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပင်းတယမြို့တွင် ကုန်ကျငွေကျပ် (၆၆၄. ၅၄) သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရွှင်မြို့တွင် ကုန်ကျငွေကျပ် (၅၉၀. ၀၃၆) သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပင်လောင်းမြို့တွင်ကုန်ကျငွေကျပ်(၅၇၈. ၃၂၁၅)သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ နောင်တရားမြို့တွင် ကုန်ကျငွေ ကျပ်(၁၄၇. ၃၁၅)သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ဖယ်ခုံမြို့တွင် ကုန်ကျငွေကျပ်(၃၂၉. ၉၉၃၃)သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ စုစုပေါင်းမြို့(၈)မြို့နယ်တွင် ကုန်ကျငွေပေါင်းကျပ်(၄၁၀၄. ၀၃၉၆)သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ လုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါ၍ မြို့နေပြည်သူလူထုအား ရေဆက်လက်ပေးဝေနိုင်ရေးဆက်လက်ပြီး စီမံချက် များလျာထားပြီးတော့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

မြို့နယ်/မြို့နယ်ခွဲ စည်ပင်သာယာရေးဌာနများ၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြုပြင်ပြီး ဘတ်ဂျက် တွင်လည်း ကတ္တရာလမ်း၊ ကျောက်လမ်း၊ ကွန်ကရစ်လမ်း၊ မြေသားလမ်း၊ အစရှိသည်တို့ကို ကုန်ကျငွေ ကျပ်(၉၈၂၈. ၉၃)သန်းဖြင့်လည်းကောင်း ၊ ကွန်ကရစ်တံတား(၂၁၉)စင်း၊ သစ်သားတံတား(၁)စင်း ၊ ရေပြွန် (၁၅)စင်း၊ အခြား(၂)စင်း၊တံတား စုစုပေါင်း(၂၃၇)စင်း၊စုစုပေါင်းကုန်ကျငွေကျပ် (၆၆၂. ၀၂၇)သန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် တွင်းနက်(၃)ခု၊ အခြား(၈၂)ခု၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းစုစုပေါင်း (၈၅)ခု၊ စုစုပေါင်း ကုန်ကျငွေကျပ်(၅၀၅. ၅၂)သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းအခြား (၂၅၄)ခု ကုန်ကျငွေကျပ်(၂၂၀၄. ၄၃၅)သန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းအတွက် ငွေကျပ် (၁၃၂၀၀. ၉၁၂) သန်းဖြင့် လျာထားပြီး ယနေ့အထိ ကတ္တရာလမ်း၊ ကျောက်လမ်း ၊ ကွန်ကရစ်လမ်း ၊ မြေသားလမ်း စုစုပေါင်း ကုန်ကျငွေ ကျပ်(၁၃၅၈. ၂၂၉)သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကွန်ကရစ်တံတား (၁၀၃)စင်း၊ ရေပြွန်(၁၂)စင်း ၊ အခြား(၁)စင်း ၊ တံတားစုစုပေါင်း (၁၁၆)စင်း၊စုစုပေါင်းကုန်ကျငွေကျပ်(၃၃၃. ၉)သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် တွင်းနက် (၃)ခု၊ အခြား (၂၆)ခု၊ ရေပေး ရေးလုပ်ငန်းစုစုပေါင်း(၂၉)ခု၊ စုစုပေါင်း ကုန်ကျငွေကျပ်(၁၅၉. ၅၀၉)သန်း ဖြင့်လည်းကောင်း၊ စုစုပေါင်း လမ်း/တံတား ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများ အတွက် ငွေကျပ်(၁၈၈၂. ၆၃၈)သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့စည်ပင်သာယာရေးကို ကွင်းဆင်းလေ့လာတဲ့ အခါမှာ မတိုးတက်သောမြို့နယ်တွေ ဖွံ့ဖြိုးမှုမရှိခြင်းမှာ စည်ပင် သာယာဘတ်ဂျက်မရ၍ ရငွေမရှိလျှင် သုံးငွေကိုလည်း ရငွေသုံးငွေ ခွဲဝေမှုပေါ်မှာ မူတည်ပြီး မရသောကြောင့် လတ်တလောမှာလည်း ဖွံ့ဖြိုးနိုင်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် မြို့တိုင်းမြို့တိုင်းကို ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် လမ်းတွေကောင်းအောင်၊ ရေတွေရရှိအောင်၊ စည်ပင်သာယာရေး၏ ဆောင်ရွက်မှုတွေကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက် နိုင်အောင်၊ စည်ပင်သာယာ၏ဘတ်ဂျက်တွေကို နောက်လာ မည့်နှစ်မှာ ပိုမိုသုံးစွဲပြီး စနစ်တကျ မြို့တိုင်းမြို့တိုင်း မျှတမှုဖြစ်အောင် လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ ကိုယ်စားတင်ပြလိုပါတယ်။

မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ပတ်သက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အထိ မြို့ပေါင်း(၁၀)မြို့တွင် အိမ်ခန်းပေါင်း (၉၂၀)ခန်း တည်ဆောက် ထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် မြို့ပေါင်း(၁၄)မြို့တွင် အိမ်ခန်းပေါင်း (၃၁၆)ခန်း တည်ဆောက် မည်ဖြစ်ရာ ယခင်နှစ်များက တည်ဆောက်ထားရှိပြီးအခန်းများ၏ (၃)ချိုး (၁)ချိုးအထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး လွိုင်လင်း၊ ဆီဆိုင်၊ ပင်လောင်း၊ ရွာငံမြို့(၄)မြို့ တိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါတယ်။ လာမည့်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင်လည်း လင်းခေး၊ မိုးမိတ်၊ မိုင်းဆတ် စသည့် မြို့များတွင် တိုးချဲ့တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အဆင့် ဝန်ထမ်းအငှားအိမ်ရာကိုလည်း ပြည်နယ် လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ဖို့ စီစဉ် ထားပါတယ်။

အငှားအိမ်ရာတည်ဆောက်ခြင်း Rent Houses နှင့် ပတ်သက်ပြီး ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ထိ တောင်ကြီးမြို့ တွင် (၁၂၀)ခန်း၊ (၄)ခန်းတွဲ (၅)ထပ် တိုက်(၆)လုံးဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၇- ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် (၈)ခန်းတွဲ (၅)ထပ်တိုက်(၂)လုံးကို တောင်ကြီးမြို့နှင့် တာချီလိတ်မြို့တွင် တည်ဆောက်ပြီး ဝင်ငွေနည်း ပြည်သူများအား သက်သာသောနှုန်းဖြင့် ငှားရမ်းဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်နယ်အတွင်း အိမ်ခြေရာမဲ့များ၊ ကျူးကျော်များပပျောက်အောင် Rent Houses စနစ်ကိုလည်း ဖော်ဆောင်မှာဖြစ်ပါသည်။ ဆက် လက်၍ အခြားမြို့ကြီးများတွင်လည်း တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရန် အတွက် နိုင်ငံခြားနှင့် ပြည်တွင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူများနှင့် ဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဦးစိုင်းလှဝင်း ပြောသလို ဘတ်ဂျက်နဲ့ ဆိုလျှင် မလုံလောက်ပါဘူး။ ဘတ်ဂျက်နဲ့ပြုလုပ်ရာတွင် လိုအပ်ချက်တွေများသည့်အတွက် စင်ကာပူနိုင်ငံနဲ့ မကြာခင် MOU ထိုးမှာပါ။ အငှားအိမ်ရာစနစ်ကို ဈေးနှုန်းသက်သာပြီး အရစ်ကျစနစ်နှင့် ပြည်သူလူထုကော၊ ဝန်ထမ်းတွေကော သက်သာချောင်ချိစွာ နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း လေးလေးစားစား တင်ပြအပ် ပါတယ်။

ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး စိတ်ဝင်စားစရာ ကောင်းပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရှမ်းပြည်နယ်မှာ အဓိကကျတဲ့ (AIS) (၃)ခုမှာ ဘယ်ဟာကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မယ်၊ ဘယ်အရာက အလုပ်ဖြစ်နိုင်မလဲဆိုတာ စဉ်းစားရပါမယ်။ (၁) စီးပွားရေးအခြေခံတဲ့ လုပ်ငန်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ကို တည်ဆောက်ဖို့ ဦးတည်ပါတယ်။ (၂) အချက်က Infrastructure လမ်း၊ မီး၊ ရေတို့မပြည့်စုံ ခင်မှာ Service ဆိုတဲ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း ရှမ်းပြည်နယ်ကြီး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ဖို့အတွက် စီမံကိန်းများစနစ်တကျရေးဆွဲထားပါတယ်။ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို(Hotel and Tourism) ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် အရေးကြီးဆုံးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ဖို့အတွက် လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ခရီးစဉ်ဒေသများ ရေရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် အသစ်ရှာဖွေ ဖော်ထုတ်ခြင်းများအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ အင်းလေးဒေသခရီးစဉ်သည် မြန်မာပြည်ရှိ အဓိက ဒေသခရီးစဉ် (၄)ခုအနက် (၁)ခုဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးလာ မည်ဆိုလျှင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုတာက မီးခိုး မထွက်သည့် စက်မှုလုပ်ငန်းကြီးဖြစ်ပါတယ်။ အလွှာအသီးသီးကို စီးဝင်နိုင်ဖို့အတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတွေရအောင် ဆောင်ရွက်ဖို့ ရည်ရွယ်ထားပါတယ်။ မိုင်းခတ်၊ နီးဘုရားကြီး၊ မိုင်းဖြတ်၊ စွန်ဟိန်းဂူဒေသ စသည်ဖြင့် ရှမ်းတောင်တွင် မိုင်းရှူး ၊ ကွန်ဟိန်း၊ နမ့်စန်အစရှိသည့် မြို့နယ်များတွင် ခရီးစဉ် အသစ်တွေ လုပ်ပါတယ်။ ခရီးသွားအဆုံး အဖြတ်ရဖို့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရမှ ကော်မတီတစ်ရပ်ဖွဲ့စည်း

ထားတယ်ဆိုတဲ့အကြောင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ သိဖို့လိုပါတယ်။ ခေတ်အဆက် ဆက်မှာ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းသည် Non Budget ပါ။ ဘတ်ဂျက်မရှိသည့်ဌာနဖြစ်ပါတယ်။ ကော်မတီတစ်ရပ်ဖွဲ့ပြီး အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများကို Marketing ဆင်းနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ အဲဒီအတွက် ကော်မတီတစ်ရပ်ဖွဲ့ပြီး ကော်မတီမှာ အစိုးရမပါပဲ လွတ်လပ်တဲ့ Third Party အနေနဲ့ တည်ရှိပြီး ရန်ပုံငွေထူထောင်ပြီးကာ အစိုးရ၏ချိတ်ဆက်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးလာတဲ့တရုတ်က ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတွေကိုလာချင်ပါတယ်။ ပြဿနာကတော့နဲ့နယ်မြေကန့်သတ်မှု တွေ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ အများကြီးရှိပါတယ်။ အဲဒီနယ်မြေကန့်သတ်မှုတွေကိုလည်း တိုက်ပွဲကိုအကြောင်းပြပြီး နယ်မြေကန့်သတ်မှုတွေကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရကို ဖြေလျှော့ပေးဖို့ တောင်းဆိုထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေဖြင့် Marketingဆင်းဖို့ ကော်မတီတစ်ရပ် ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ Video Clip ရိုက်ပြီး နိုင်ငံတကာ Channel တွေကလွှင့်ခြင်း ၊ Public တွေ၊ Photo Contest ဓါတ်ပုံပြိုင်ပွဲတွေ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက ရှမ်းတောင်၊ ရှမ်းမြောက်၊ ရှမ်းအရှေ့က မြို့အသီးသီးမှာရှိတဲ့ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို လုပ်ဆောင်နိုင်သည့်စွမ်းဆောင်နိုင်သော အရာတွေအားလုံးကို ဓာတ်ပုံနှင့်တကွ တင်ပြပါဆိုပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှာ တစ်ထပ်ကြီးရောက်လာပါတယ်။ နယ်မြေအေးချမ်းမှု၊ တည်ငြိမ်မှု၊ လုံခြုံမှုအစရှိတဲ့အရာတွေ ပေါ်မူတည်ပြီးတော့ နှစ်ဖက်လုံးကို ခရီးသွားလုပ်ငန်းစဉ် အသစ် တွေဖော်ဆောင်ဖို့ ရည်ရွယ်ထားပါတယ်။ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပြောပြရလျှင် ဟဲဟိုးလေဆိပ်ကိုနိုင်ငံတကာအဆင့်မီ လေဆိပ်တည်ဆောက်နိုင်ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ စီးပွားရေးကော်မတီကို တင်ပြထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့လည်း ယခုဝန်ကြီး ဦးကျော်ဝင်းနဲ့လည်း ဆွေးနွေးထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဟဲဟိုး လေဆိပ်ကို နိုင်ငံတကာလေဆိပ်ရရင် ဟဲဟိုး- ဘန်ကောက်၊ ဟဲဟိုး-ချင်းမိုင်၊ ဟဲဟိုး- တန့်ဟိုး၊ ဟဲဟိုး- လင်ချမ်း အစရှိသည် တို့ကို တိုက်ရိုက်ပြေးဆွဲပြီးတော့ ရှမ်းပြည်ကြီးဟာ အချက်အချာကျတဲ့ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို အောင်မြင်စွာ ဖော်ဆောင်နိုင်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ တည်ဆောက်ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ Community Base Tourism (CPT) Project လူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းကိုလည်း ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ပအိုဝ်းဒေသနှင့် ဓနုဒေသတို့တွင် ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါ တယ်။ ယခု တည်ငြိမ်အေးချမ်းတဲ့ ရှမ်းဒေသကို CPT Project ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ ၂၀၁၇ထဲမှာ လျာထား ဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ တင်ပြချက်တွေကို လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေကို ပြန်လည် ပြီးဝေငှပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ နတလက်စွ၊ ကျေးလက်ကိစ္စတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အချိန်ကို ငဲ့ညှာသောအားဖြင့် မပြောတော့ပါဘူး။ နောက်ထပ်ကျေးလက်မှာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးသိသင့်တဲ့ စီမံကိန်းလျာထားချက်တွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ အဲဒီစီမံကိန်းလျာထားချက်တွေ ဘာတွေလုပ်နေလဲဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ လေ့လာဖို့ရှိပါတယ်။ စီမံကိန်းလျာထားချက်တွေကိုလည်း နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းအနေနဲ့ စီမံကိန်းတွေနှစ်အလိုက်လျာထားတာတွေကို ကျွန်တော်နည်းနည်းလေး ရွတ်ပြပါမယ်။ နီပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း ၂၀၁၇-၂၀၁၈ အမေရိကန် ဒေါ်လာ (၅)သန်း၊ ကမ္ဘာ့လူသားအဖွဲ့အစည်း TPA ၊ SWISS AID၊ WFP၊ JICA မယ်ဖလုံဖောင်ဒေးရှင်းတို့ကိုလည်း စီမံကိန်းရေးဆွဲပြီးတော့ လျာထားဆောင်ရွက်ထားတာရှိပါတယ်။ နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို Public Private Partner-



ship တွေနဲ့ ကျေးလက်တွေမှာ အခုဆိုရင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို Public Private Partnership ဆောင်ရွက် ပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ Partnership မဖြစ်ခင်မှာ ကျေးလက်တွေနှင့် Dialogue လုပ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးပြီးတော့ သူတို့မြေကိုမဝယ်ရပါဘူး။ မြေဝယ်ခွင့်လည်းမရှိပါဘူး။ မဝယ်ဘဲနဲ့ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း အကျိုးအမြတ် ရရှိအောင်၊ နည်းပညာ လည်းရရှိအောင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေအားလုံးနဲ့ ဆွေးနွေးပြီးတော့ ဆောင်ရွက်နေ ပါတယ်။ ၂၀၁၇မှာစပြီးတော့ အကောင်အထည်ဖော်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်ရဲ့ အဆိုတင်သွင်းပြောပြချက်အရ တင်ပြချက်အရ ပြည်ထောင်စုအစိုးရနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါမယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဇယား(၂)အရ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကိုလည်း ကျွန်တော်တို့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိတိကျကျနဲ့ မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို Decentralization ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုဖြေလျှော့ပေးမှုကိုလည်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရကို တင်ပြပြီး တောင်းဆိုသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်ဆိုတဲ့အကြောင်းကိုလည်း ကျွန်တော်အနေနဲ့ တင်ပြအပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းတဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် ချမှတ်ထားသည့် မျှော်မှန်းချက်များ မူဝါဒနှင့် ရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုအလေးထားပြီး ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်တို့ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈၈ အရ လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဥပဒေ ပြုစာရင်းဇယား(၂) အပိုဒ် ၁(က)(ခ) (ည)တို့အရ လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ-၁၀၁ (ဂ)အရလည်းကောင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မှ တင်သွင်းသည့် တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုအား မှတ်တမ်းတင်ထားရှိပေးပါရန် လေးစားစွာနဲ့ တင်ပြပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။**

အဆိုကလည်း ယေဘုယျသဘောနဲ့ဖြစ်တဲ့အတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးအနေနဲ့ လည်း ပိုမိုပြီးတော့ ယေဘုယျဆန်ဆန် ဖြေကြားသွားတာ၊ ရှင်းလင်းသွားတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ တစ်နည်း အားဖြင့် ဒီစာကို ပြုစုပေးလိုက်တဲ့ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲပဲ ခေါ်မလား၊ ဒါမှမဟုတ် ညှိနှိုင်းပြီးရေးတဲ့အချက် ပဲဖြစ်မလားမသိဘူး။ တော်တော်ရှည်အောင်တော့ ရေးပေးလိုက်တာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ဆုံးလိုရင်းကတော့ ကိုယ်စားလှယ်တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ မှတ်တမ်းတင်ဖို့အတွက် အလေးပေးပြီး တော့ ပြောသွားတာဖြစ်ပါတယ်။ ထိုအဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၂၅ နည်းဥပဒေခွဲ (စ)နဲ့ (ဆ)အရ အဆိုတင်သွင်းတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်ကနေပြီးတော့ နောက်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။**

လေးစားရပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဝန်ကြီးများအားလုံး၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ချမ်းသာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ပထမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သဂါရဝပြု အပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော် တင်သွင်းတဲ့အဆိုက တင်သွင်းကတည်းက တင်ပြပြီး သားပါ။ ယေဘုယျဆန်သောအဆိုသာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်က အစိုးရက ပြည်နယ်အတွက်

ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်တဲ့ နေရာမှာ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အားမရပါဘူး။ ပိုမိုလုပ်ဆောင်ပေးဖို့ တိုက်တွန်းတဲ့ ယေဘုယျအဆိုသာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးကလည်း အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်ချက်အားလုံးကို မှားနေလည်း ထောက်ပြပေးဖို့၊ အားနည်းနေလည်း တိုက်တွန်းပေးဖို့ တာဝန်ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ဒါကို ကျွန်တော် ယေဘုယျဆန်ဆန် တိုက်တွန်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လို အားနည်းချက်ကို ပြနေသလဲဆိုရင် မနေ့က ကျွန်တော် အဆိုတင်သွင်းသလိုဘဲ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ရှာဖွေပြီးရယူဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ အစိုးရက ချမှတ်ထားတဲ့ ရည်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ မျှော်မှန်းချက်များ ဟာဆိုရင် တော်တော်လေး ဖတ်ကောင်းပါတယ်။ မနေ့က ဖြေကြားသွားတဲ့ SME ကိစ္စဆိုရင်ကျွန်တော်တို့ ကြားနေရပါတယ်၊ မြင်နေရပါတယ်။ ရန်ကုန်တိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းတွေမှာ SME Center တည်ထောင်ပြီး ပုဂ္ဂလိကဘဏ်တွေကို ဖိတ်ခေါ်ပြီးတော့ သူတို့ တိုင်းဒေသကြီးအတွက် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် ဘယ်လိုစီမံဆောင်ရွက်မလဲ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေကို ဘယ်လို လျှော့ချသင့်သလဲဆိုတာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ကိုယ်တိုင် ဦးဆောင်ပြီးတော့ ဆောင်ရွက်နေတာတွေရှိရပါတယ်။ SME လုပ်ငန်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စာရင်းဇယား ကြိုတင်လုပ်ဆောင်မှု အနေနဲ့ စာရင်းသောင်းနဲ့ချီ ကောက်ထား တာရှိပါတယ်။ ဒါကို ကျွန်တော်တို့ အားကျပါတယ်။ မနေ့က ဝန်ကြီးဖြေကြားသွားတဲ့ အနေအထားဆိုလျှင် SME လုပ်ငန်းရှင် (၁၀၀၀)ကျော်ရှိ တယ်။ ပုံပိုးငွေရတာက (၁၇)ယောက်ရှိပါတယ်။ဒါကိုအလုပ်လုပ်သလားလို့ ကျွန်တော်တို့က ကိုယ်စားလှယ်အားလုံး ပြန်လည်သုံးသပ် ဖို့လိုပါတယ်။ ဒါကရိုးရိုးရည်မှန်းချက် မဟုတ်ပါဘူး။ အစိုးရရဲ့ ရည်မှန်းချက်၊ မူဝါဒ၊ မျှော်မှန်းချက်ထဲမှာ ထည့်ထားတဲ့အချက် အလက်သာလျှင် ဖြစ်ပါတယ်။ အခု ကျွန်တော်တိုက်တွန်းတာကလည်း အစိုးရမလုပ်ဘူး လို့ ကျွန်တော် ပြောတာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒီပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက်ဆိုရင် လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ရှာကြံပြီးတော့ ဒီထက်ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ တိုက်တွန်းတဲ့အဆိုသာ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ အခုဆိုလျှင် လွှတ်တော်ထဲမှာ ကျွန်တော်တို့ (၁)နှစ်ကျော် တွေ့ကြုံ လာခဲ့ရပါပြီ။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရက သိန်း(၆၀၀)တန် ကား အသစ်တွေကို ထောင်နဲ့ချီပြီးတော့သူရဲ့ လုပ်ပိုင်ခွင့်အဖြစ် ဖန်တီးပြီး ရန်ကုန်တိုင်းကို တင်သွင်းလာပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အိမ်သုံးမီတာကို တင်ဒါခေါ် ယူလုပ်ပါဆိုတာတောင်မှ အဆင်မပြေပါဘူး။ ကချင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခက်အောင်က ကျောက်စိမ်းတူးဖော်ရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီးတော့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်တာကို ပြန်လည် စိစစ်ပါမယ်လို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်နယ်မှာကတော့ ကျောက်မီးသွေးတောင်မှ ပြည်ထောင်စုနဲ့ဆိုင်ပါတယ်။ ဒါကိုပြောပြချင်တာပါ။ အခုက အစိုးရကလည်းဘဲ လုပ်ပိုင်ခွင့်များနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တော့ Decentralizationကို စလုပ်နေပါပြီ။ ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥပဒေအရဆိုလည်း ရယူကျင့်သုံးလို့ရပါတယ်။ မပြဋ္ဌာန်းတဲ့ ဥပဒေဘောင် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပြီးတော့ ကိုယ့်ရဲ့ လုပ်ပိုင်ခွင့်ဖန်တီးပြီး ဆောင်ရွက်ပေးလို့ရတယ်။ ဒါကို ကျွန်တော် မီးမောင်း ထိုးပြချင်ပါတယ်။ ကျွန်တော့် ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ အစိုးရအနေနဲ့ တာဝန်ရှိသည်နှင့်အညီ ဒီပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ပိုမိုအား ထည့်ပြီး တော့ ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ ယေဘုယျဆန်ဆန် တိုက်တွန်း ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုးတိုက်တွန်းထားတဲ့ အဆိုကို မှတ်တမ်းတင် ပေးပါဆိုလို့ရှိရင် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး စဉ်းစားဖို့လိုပါလိမ့်မယ်။ ဒီချမှတ်ထားတဲ့

ရည်မှန်းချက်၊ မျှော်မှန်းချက်၊ မူဝါဒတွေဟာ အစိုးရကိုယ်တိုင်ချမှတ်ထားတာဘဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုယ်စားလှယ် တွေရေးဆွဲထားတဲ့ ဥစ္စာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒါကို သုံးစွဲပြီးတော့ လုပ်ပိုင် ခွင့်ရယူပြီး ချမှတ်ထားတဲ့မူဝါဒကို ပိုမို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက် ပေးဖို့ပြောတာတောင်မှ မှတ်တမ်းတင်ပါဆိုတော့ အဲ့ဒီမူဝါဒက ဘယ်ဟုတ်တော့ မလဲ။ ဒါကြောင့်မလို့ ကျွန်တော်တို့ကိုယ်စားလှယ် အားလုံးတတ်နိုင်သမျှ တာဝန်ရှိတုန်း လက်ရှိအစိုးရနဲ့ ပြည်နယ်အတွက် ပိုမိုလုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိလိုပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့လည်း ပံ့ပိုးပေးလို့ရပါတယ်။ တာဝန်ရှိတုန်း ကာလမှာ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အသုံးချပြီးတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်၊ ပိုမိုထိရောက် အောင်မြင်အောင်ချမှတ်ထားတဲ့ မျှော်မှန်းချက်၊ ရည်မှန်းချက်၊ မူဝါဒတွေနဲ့အတူ အားထည့်လုပ်ဆောင်ကြပါလို့ ကျွန်တော်တို့ကတောင်းတာပါ။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒီအဆိုက ယေဘုယျတိုက်တွန်းတဲ့အဆိုမျိုးသာဖြစ်တဲ့ အတွက်ကြောင့် တိတိကျကျရေးထားတာလည်းမရှိဘူး။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အစိုးရကို တိုက်တွန်းပေးဖို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးမှာ တာဝန်ရှိသည်နှင့်အညီ လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒကိုခံယူလိုပါတယ်။ အားလုံးကို လေးစားပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က ဒီအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်သင့်ကြောင်း ပြန်လည်ဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ အဆိုတင်သွင်းသော လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အနေနဲ့ ၎င်း အဆိုကို အတည်ပြုနိုင်ရေးအတွက် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒခံယူ လိုကြောင်းတင်ပြလာ ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၃၇၊ နည်းဥပဒေခွဲ (က)အရ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရဲ့များရာ ဆန္ဒမဲဖြင့်သာ ဆုံးဖြတ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာကြတဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ယခုအဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ မိမိနေရာ၌ မတ်တတ်ရပ်၍ ဆန္ဒပြုစေလိုပါတယ်။

**ဦးလင်းအောင်ဆွေ၊ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)။** ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များစိစစ်ရေးကော်မတီမှ တင်ပြချင်ပါတယ်။ နေ့ခင်းပိုင်းမှာ (၁) ယောက် ပျက်ကွက်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အတည်ပြုရန် သဘောတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ကတော့ (၇၆)ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ အစည်းအဝေး တက်ရောက်သည့် ကိုယ်စားလှယ်မှာ (၁၂၅) ဦး၊ ညနေပိုင်းမှာ ပျက်ကွက်သူ(၁)ဦးရှိပြီးတော့ (၁၂၄)ဦးကဆန္ဒပြုရ မှာဖြစ်ပါတယ်။ (၁၂၄)ဦးထဲက သဘောတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်က (၇၆)ဦး၊ သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်က (၄၈)ဦးဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဟာ အစည်းအဝေးတက်ရောက်သည့် ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေ၏ ထက်ဝက်ထက်များသည့်အတွက် အဆိုကို အတည်ပြုကြောင်းကြေညာပါတယ်။